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Sz. P. 

Łukasz Szumowski  

Minister Zdrowia 

 

  

 W związku z przekazaniem do konsultacji społecznych projektu rozporządzenia 

Ministra Zdrowia w sprawie zmiany rozporządzenia zmieniającego rozporządzenie 

w sprawie ogólnych warunków umów o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej, Federacja 

Związków Pracodawców Ochrony Zdrowia „Porozumienie Zielonogórskie” przesyła uwagi: 

1. Nowy zapis: 

„2b. Informacja, o której mowa w ust. 2a, dotyczy również pielęgniarek 

podstawowej opieki zdrowotnej, pielęgniarek lub higienistek szkolnych 

udzielających świadczeń w środowisku nauczania i wychowania oraz położnych 

podstawowej opieki zdrowotnej udzielających świadczeń opieki zdrowotnej 

w rodzaju podstawowa opieka zdrowotna.” 

Sugeruje, że kto nie ma umowy na POZ (zgodnie z ust. 1) ten ma przekazać ile ma 

personelu POZ. Niezależnie od intencji wymaga poprawy. Jeśli intencją było aby 

świadczeniodawcy POZ przekazywali te dane to nie mogą być wykluczeni                

(w ust. 1) z grona tych, którzy mają przekazywać informacje, a jeśli mają być 

wykluczeni to kto ma przekazywać dane o zatrudnieniu w POZ – ktoś kto nie ma 

umowy na POZ? Przekazywanie danych o zatrudnieniu w POZ nie ma sensu              

w stosunku do podmiotów realizujących umowy POZ gdyż dane o personelu 



 
przekazywane są do umowy i stanowią załącznik do umowy – czyli NFZ ma pełną 

informację o personelu udzielającym świadczeń. 

2. W opiniowanym projekcie brak jest regulacji obejmujących pielęgniarki i położne 

pracujące w POZ (w tym w ramach kontraktu lekarza POZ pomagające mu w pracy 

- szczepienia, gabinet zabiegowy) kolejny raz pomija się bardzo istotną grupę 

personelu w zakresie POZ. 

3. Nie ma uzasadnienia do różnicowania finansowania pielęgniarek i położnych 

w zależności od rodzaju łączącej umowy (praca, zlecenie, B2B)                                        

ze świadczeniodawcą. 

Federacja zwraca uwagę, że dotychczasowe regulacje określające przekazywanie środków 

podwyżkowych dyskryminowały pielęgniarki i położne w POZ, gdyż NFZ tak wyliczał stawki 

kapitacyjne, że prawie żadna pielęgniarka (położna) nie otrzymywała środków w wysokości 

określonej przez rozporządzenie (wielokrotność 400 zł). Taka sytuacja jest niedopuszczalna 

i w tym zakresie projekt rozporządzenia również wymaga korekty. 

 

  

          Z poważaniem 
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